
 
 

 

Dagsorden 
 
Møde: Bestyrelsesmøde i BUP-DK 

 

Tidspunkt: Mandag den 10. juni 2024 kl. 8.00 – 14.30. 

 

Sted: Domus Medica, Kristianiagade 12, 2100 København 

  

Deltagere:  Nina Tejs Jørring, Christine Ebbesen, Dorte Linde-Bech, Mette Falkenberg Krantz, Mirela Debost 

og Yamuna Ratnasingham 

 

Afbud:  Janne Janne, Maÿland Kongsted, Kasper Jessen og Lene Lundkvist 

 

Referent:   Mirela Debost 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2. Valg af ordstyrer og referent 

Dorte Linde-Bech blev valgt som ordstyrer og Mirela Debost som referent. 

 

3. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referatet fra april blev godkendt. 

 

4. Gennemgang af dokumenterne med fælles orientering 

Henvendelse fra cheflæge Michelle Kring vedr retninglinjen om EKG’er ifm medicinopstart og optrapning. 

Det besluttes at Dorte retter henvendelse til psykofarmakologi-udvalget med denne opgave. Det drøftes, at 

dette kunne tages op i “Vælg klogt”. 

Møde i årsmødeudvalget: det besluttes, at der sendes mails ud til de forskellige udvalg med “call for 

abstracts” til workshops.  

Ph.d’ere som er psykologer inviteres. 

Ide om en session, hvor medlemmerne kan orienteres om det arbejde, der er udkommet fra BUP-DK, f.eks. 

forløbsbeskrivelser. Dette skal ligge, som det første på dag 1 ifm Nina’s velkomst. 

Beslutning på politisk paneldebat, som det sidste punkt på dag 2.  

Mette tager kontakt til Norges faglige selskab vedr om de bruger prodata.  

 

5. Nyt fra kassereren 

Kassereren ikke tilstede. 



 
6. Forslag til vedtægtsændringer i forhold til valgperiode for udvalg og forperson v/Janne og Mette  

Punkt 6 og punkt 8 drøftes sammen. Forslag om vedtægtsændringer: 

- At aflønning til forperson tilfalder den, der har rollen som forperson, således at ved f.eks. 

sygemelding, vil aflønning gå til den konstituerede forperson.  

- Forslag om ændring af formuleringer i vedtægterne, der er forældede, fx “amter”. 

- Forslag om ændringer ift. hvor længe man kan være forperson, så tidsgrænsen bliver den samme som 

for forpersoner og medlemmer af diverse udvalg og i bestyrelsen,. Det vil betyde ændringer af §5, stk 

2. fra max 4 år til max 6 år. 

 

Disse forslag stilles til kommende generalforsamling. 

 

7. Morten Ruge’s oplæg til medlemsinvolvering – oplæg i Dropbox. 

Beslutning om at fortsætte samarbejde med Morten Ruge vedr podcast. Forslag om at samarbejde med 

Psykiatrifonden om denne opgave. Mette går videre med dette til Psykiatrifonden. Nina taler med Anna Sofie 

Kjærgaard om det fremtidige samarbejde om dette.  

BUP-DK tager imod tilbud fra LubDub nye udsendelser henover efteråret, ca 3 afsnit, for resten af 2024. Der 

tilbydes 10.000 kr for 3 nye afsnit i 2024.  

 

8. Status på opfølgning i udvalgene og kommissorier v/Christine, Mette og Janne 

Se ovenfor, under pkt. 6. 

Gennemgang af kommisorium fra de forskellige udvalg. Forslag om associerede medlemmer til udvalgene, 

som kan sidde i længere tid, for at bevare viden og erfaring i udvalgene, som kan være tilknyttet i længere 

tid.  

Der mangler kommisorium fra VIU.  

Det aftales, at der ved kommende møder med udvalgene skal informeres om, at medlemmer der sidder i 

længere tid, end der står i vedtægterne, skal have dispensation fra bestyrelsen.  

Mette og Christine kigger på eksempler fra andre faglige selskaber til formuleringer og kommer med en 

opfølgning til mødet i september. 

 

9. Opfølgning fra Mette’s punkt omkring medlemsinvolvering (whiteboard fra seminar) 

Mette følger op på opfordring om, at der skal være en uddannelseslæge i alle udvalg. I vedtægterne, står der 

at det skal være en YL, men det skal præciseres, at det skal være en uddannelseslæge.  

 

 



 
10. Præsentation af diagram med Bup-Dk’s formål og opgaver v/Dorte og Mette 

Præsentation af diagram: BUP-DK's arbejdsområder og samarbejdsflader. 

Der skal laves et diagram med de fire søjler /arbejdsområder: forskning, behandling, uddannelse og kendskab 

til BUP og et andet med samarbejdsflader i cirkeldiagramform, som præsenteret ved dagens møde.  

Dorte går videre med dette. Der følges op ved næste møde.  

 

11. Overskud fra ESCAP konferencen: drøftelse og beslutning af principperne for anvendelsen v/Mette 

Overskud fra ESCAP: Udkast til BUP-DK's legat. Der lægges op til at der laves et legat, som også kan 

bruges til medlemsmøder, så flest mulige medlemmer kan få glæde af det. Mette har lavet et udkast, 

godkendt af bestyrelsen dd. Udkast sendes til kassereren, som skal videresende til revisoren.  

Nyhed om BUP-DK's legat skal med i nyhedsbrev. 

 

12. VIU og uddannelse – til diskussion 

Interesse for inspektorstillinger, flere ansøgere til junior-inspektorer. Der mangler ansøgere til senior 

inspektorer. Der mangler nogen fra Region Hovedstaden.  

Forberedelsesmøde til det Nationale Råd for Lægelig Videreuddannelse, hvor Christine Ebbesen og Sara 

Paulsen (Regin Nord) deltager på vegne af BUP-DK. 

Der planlægges møde med regionerne ift implementering af 10-års planen, i samarbejde med LVS. Et af 

emnerne, der skal drøftes, er midler til implementering af øget dimensionering og dermed uddannelse.  

Orientering om revision af speciallæge-uddannelsen – der bliver et stort arbejde i dette fremadrettet. Det 

besluttes af bestyrelsen, at VIU skal løfte denne opgave. Der lægges op til at dette skal være i samarbejde 

med PKL’er, UAO’er, uddannelseslæger samt medlemmer med relevant ledelseserfaring. Næstforperson 

Christine Ebbesen har et planlagt møde med VIU, hvor ovenstående videregives og laver et udkast til en 

indstilling, som skal godkendes af bestyrelsen.  

Der planlægges en fælles uddannelsesdag med VIU, PKL’er og de uddannelsesansvarlige overlæger 

(UAO’er). Bestyrelsen vil orientere cheflægerne om dette, når mødet er planlagt, for at facilitere, at flest 

mulige UAO’er kan deltage. 

 

13. UBR – til diskussion 

Nina fremlægger arbejdet i det rådgivende arbejde ift UBR. Hun fremlægger at det arbejde der udføres lige 

nu ikke adresserer de kapacitetsproblemer, der er i klinikken. Der er manglende kobling mellem den 

hospitalsbaserede børnepsykiatri og primærsektoren, som vanskeliggør implementering af en behandlingsret. 

Bestyrelsen problematiserer dette, da dette resulterer i ulighed i sundhed, idet vores patienter har dårligere 



 
adgang til behandling. Det problematiseres, at dette ikke kan løses indenfor sundhedslovens rammer, da det 

også ligger indenfor serviceloven, folkeskoleloven og andet.  

Dorte og Nina mødes og laver udkast til en artikel, som vil blive videresendt til resten af bestyrelsen.  

 

14. Initial behandlingspakke – forberedelse 

Sundhedsstyrelsen vil lave en initial behandlingspakke, så behandling kan iværksættes så snart pt’en kommer 

ind i børnepsykiatrien - sideløbende med udredning. 

Drøftelse af hvad en initial behandling skal indeholde.  

Forslag om en behandlingsplan, som der kan laves data på, så man kan følge op om der leves op til den 

behandling der anbefales på tværs af sektorer samt om patienterne har gavn af behandlingen.  

 

15. Opfølgningsmappe – forberedelse 

Det skal være en fast procedure, at referant altid noterer, hvem der følger op på de enkelte punkter. Når der 

laves ny dagsorden til møder, skal referater kigges igennem, så punkter til opfølgning kommer med. 

 

16. Autismeforløbsbeskrivelse – forberedelse 

BUP-DK vil lave en ekspert liste vedr forskellige emner indenfor børnepsykiatrien, som skal bruges til fx 

udpegninger. I første omgang laves liste af folk, der kan inviteres til arbejdet med autisme 

forløbsbeskrivelse.  

 

17. Eventuelt 

Hjemmeside: 

Nina har haft et møde med hjemmesidefolkene og talt om, hvordan kalenderen kan se ud på bupnet.dk, de 

ville sende et tilbud. Ej modtaget endnu. Vi overvejer at få hjælp fra Thomas (ulønnet) til at få opdateret 

kalenderen på hjemmesiden. Men beslutter at opgaver ift hjemmesiden fortsat skal foretages af hjemmeside-

virksomheden. 

Webinar med Psykiatrifonden: 

Brainstorming med forslag til indhold og form i webinarer.  

Håndtering af udpegninger: 

Tages med på møde med cheflægerne den 12/6. Forslag om at hver region får en kontaktperson, som 

bestyrelsen kan tage fat i, når der skal udpeges folk.  



 
Forslag om udvalg af privatansatte, der skal afdække hvad der skal til for at få privatansatte tilbage til det 

offentlige:  

Afvises, da Lægeforeningen har lavet flere undersøgelser om dette emne.  


